

Title (en)
Closure for containers, in particular for containers for cosmetic products.

Title (de)
Verschluss für Gehäuse, besonders für Gehäuse für kosmetische Produkte.

Title (fr)
Fermoir pour boîtiers, en particulier pour boîtiers de produits cosmétiques.

Publication
EP 0002443 A1 19790627 (FR)

Application
EP 78101216 A 19781024

Priority
FR 7737574 A 19771213

Abstract (en)
The fastener according to the present invention comprises a first part (4) fixed in a recess of the bottom of the case, this first part being connected by means of an elastic junction part (7) to a second part (6) comprising a hook (10) ensuring the retention of the cover (12), and a projection (8) with an actuating surface. When the said actuating surface is pressed, the said second part bends in relation to the said first part and its hook (10) releases the cover (12). The invention is used for fasteners for cases of cosmetic products. <IMAGE>

Abstract (fr)
Le fermoir conforme à la présente invention comporte une première partie (4) fixée dans un évidement du fond du boîtier, cette première partie étant reliée, par l'intermédiaire d'une partie de jonction (7) élastique à une seconde partie (6) comportant un crochet (10) assurant la retenue du couvercle (12), et une saillie (8) à surface d'actionnement. Lorsque l'on appuie sur ladite surface d'actionnement, ladite seconde partie fléchit par rapport à ladite première partie et son crochet (10) libère le couvercle (12). Application: Fermoirs pour boîtiers de produits cosmétiques.

IPC 1-7
E05C 19/06; A45D 33/00; B65D 55/02

IPC 8 full level
E05C 19/06 (2006.01); **B65D 45/18** (2006.01)

CPC (source: EP)
E05C 19/06 (2013.01)

Citation (search report)
• FR 1398398 A 19650507 - M ROSE ETS
• US 1428430 A 19220905 - KONST GEROJOHN BENJAMIN
• [P] DE 2655031 A1 19780615 - MESSERSCHMITT BOELKOW BLOHM

Cited by
US5755350A; US5139294A; US5158329A; US4408914A; US4681127A; US5123681A; FR2584583A1; EP0330537A1; FR2627458A1; US4901882A; GB2200942A; GB2200942B; FR2584582A1; US6196828B1

Designated contracting state (EPC)
BE CH DE GB LU NL SE

DOCDB simple family (publication)
EP 0002443 A1 19790627; CA 1101370 A 19810519; ES 474923 A1 19790316; FR 2411942 A1 19790713; FR 2411942 B1 19820521; IT 1099717 B 19850928; IT 7828775 A0 19781013; JP S5488473 A 19790713

DOCDB simple family (application)
EP 78101216 A 19781024; CA 312753 A 19781005; ES 474923 A 19781108; FR 7737574 A 19771213; IT 2877578 A 19781013; JP 14856678 A 19781130